
LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE 
 
Protokoll  

fört vid 

Riksmötet i Falkenberg den 14 maj 1999  

§ 1 Riksmötets öppnande Guvernörsrådets ordförande Thorsten Eriksson hälsar 
de närvarande välkomna till 1999 års Riksmöte och 
förklarar förhandlingarna öppnade.  

§ 2 Fastställande av röstlängd Beslutas att förteckning över 578 st registrerade 
delegater skall gälla som röstlängd. 

§ 3 Val av mötesordförande Riksmötet väljer till förste ordförande PCC Lars 
Stenbäck, LC Bankeryd, samt till andre ordförande 
PDG Lars Wollentz, LC Halmstad.  

§ 4 Val av sekreterare Riksmötet väljer till sekreterare PDG Roland 
Albinsson, LC Eldsberga, och Lion Lars Sköld, LC 
Halmstad. 

§ 5 Val av protokolljusterare 
samt val av rösträknare  

Riksmötet väljer Lion PDG Sigvard Johansson, LC 
Alvesta, samt PDG Bert Oredsson, LC Vittsjö, att 
justera riksmötesprotokollet. 

Till rösträknare väljer Riksmötet lions Bengt 
Andersson, Erik Andersson, Sture Andersson, Evald 
Bengtsson, Arivd Everås, Ingvar Hager, Göte Jarreby, 
Gunnar Hansson och Helge PAlmqvist samtliga från 
LC Hyltebruk. 

§ 6 Anmälan om ärenden att 
behandlas unde rpunkt 20, 
Övriga frågor  

Följande ärenden anmäles att behandlas under p 20: 
Övriga frågor: 
a) Orkester Norden 
b) GR:s underlåtenhet att behandla ärendebeslut. 
c) IT 
d) Medlemsvård  

§ 7 Fastställande av 
förhandlingsordning  

Ajournering 

Riksmötet fastställer föreliggande förslag till 
förhandlingsrordning. 

Förhandlingarna ajourneras för utskotttsarbete.  

Förhandlingarna återupptas.  

§ 8 Guvernörsrådets 
redogörelse innefattande 
multipeldistriktets vinst och 

Utskottet nr 1 föreslår godkännande och att rapporten 
läggs till handlingarna. 



förlusträkning för 
verksamhetsåret som 
avslutades den 30 juni 1998  

Med tillstyrkan av utskottet beslutar Riksmötet 
godkänna redogörelsen och lägga den till 
handlingarna. 

§ 9 Revisorernas berättelse och 
fråga om ansvarsfrihet  

Revisionsberättelsen föredras av revisor Erik 
Wahlund. 

Beslutet i denna fråga tas först efter att Riksmötet 
fattat beslut om Förlsag 6 nedan angående täckande av 
förlust från Riksmötet 1998.  

Riksmötet fastställer balans- och resultaträkning per 
den 30 juni 1998 och lägger dem med godkännande till 
handlingarna. 

På förslag av revisorerna beviljar Riksmötet 
Guvernörsrådet och Arbetsutskottet ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 970701 - 980630.  

§ 10 Guvernörsrådets rapport 
avseende innevarande 
verksamhetsår fram t o m mars 
månad  

Utskott nr 1 föreslår godkännande och att rapporten 
läggs till handlingarna. Utskottet konstaterar det stora 
medlemstappet och ansluter sig till GRs uppmaning att 
utnyttja Röda Fjädern i medlmesvä'rvningen. 

Anita Jacobsson, AU redogjorde för sin utredning om 
ersättningar enlgit STIM och SAMI.  

Utskott nr 1 föreslår att RM behandlar frågan om avtal 
med STIM/SAMI och att i så fall centralt avtal tecknas 
och att klubbarna solidariskt betalar 300 kr ur aktiva 
medel vilket faktureras klubbarna. 
Olle Borg, LC Stockholm/Vällingby föreslår 
Riksmötet besluta om 300kr/klubb (täcker kostnaden 
för ett år). 

Riksmötet beslutar att uppta frågan till beslut. 

Genom votering beslutar Riksmötet enligt Olle Borgs 
förslag och att klubbarna skall skicka in avgiften utan 
faktura. 

LC Skärblacka reserverar sig mot beslutet.  

§ 11 Val av  
a) Guvernörsrådets ordförande  

På förslag av Riksvalsnämnden och med tillstyrkan av 
utskott nr 11 beslutar Riksmötet välja PDG Rolf 
Revhult, LC Wä, till Guvernörsrådets ordförande 
(GRO) för tiden 990701 - 000630. 

GRO elect Rolf Revhult tackar för förtroendet.  



b) Två revisorer  På förslag av Riksvalsnämnden och med tillstyrkan av 
utskott nr 11 beslutar Riskmötet att till ordinarie 
auktoriserad revisor välja PDG Erik Wahlund, LC 
Uppsala/Sävja, samt till ordinarie lekmannarevisor 
PCC Bengt Hultén, LC Harplinge, både för tiden 
990701 - 000630.  

c) Två revisorersättare På förslag av Riksvalsnämnden och med tillstyrkan av 
utskott nr 11 beslutar Riksmötet att till revisorersättare 
välja auktoriserade revisorn Rolf Eriksson, LC Stora 
Tuna,samt lekmannarevisorn PDG Willy Lindgren, LC 
Västervik, båda för tiden 990701 - 000630.  

d) Kandidat till post inom 
internationella styrelsen  

Något val skall ej förrättas vid detta Riksmöte. 

e) Ordförande samt två 
ledamöter i Riksvalsnämnden  

På förslag av Riksvalsnämnden och med tillstyrkan av 
utskott nr 11 väljer Riksmötet till ordförande i 
Riksvalsnämnden för nästa verksamhetsår PDG Stig 
Liljeblad, LC Västerås/Lundby. 
Till ledamöter väljes PDG Gilbert Persson, LC 
Målilla/Mörlunda och PDG Björn Persson, LC 
Borlänge.  

Val av kommittéer  Val av kommittéer enligt § 11 f) - i) utgår då 
Riksmötet inte fattar beslut i dessa val.  



§ 12 Handläggning av från 
kommittéer avgivna rapporter 
och betänkanden  

Rapport nr 1 
Angående Röda Fjädern 1999 

Redan från beslutet vid RIksmötet 1996 om den 
samnordiska kampanjen Röda Fjädern i norden har 
Sveriges Lions lagt fast att grunden i kampanjen skall 
utgöras av aktiviteter framtagna och och genomförda 
av de enskilda klubbarna. Det har också varit 
huvudlinjen i det arbete Röda Fjädernkommittén i 
Sverige genomfört. 
Den svenska Röda Fjädern-kommittén har hittills 
under verksamhetsåret 1998/99 bland annat 
- haft löpnde kontakt med KA och DA; 
- servat klubbarna med de artiklar som "centralt" tagits 
fram som säljstöd: pins, åennor, affischstommar och 
telefonkort samt dekaler och röda fjädrar; 
- producerat och tillställt samtliga klubbar en 
videotape som information om kampanjens ändamål; 
- tagit fram gemensamt underlag och material för 
mediakontakterna i form av CD-romskiva tillställd 
varje klubb innehållande logotyper, pressrelease, 
förslag till annonser/pluggannonser med mera; 
- haft uppföljande kontaker med medicinskt sakkuniga; 
utökat kontakterna med de stora 
pensionärsorganisationerna PRO och SPF; 
- genom artiklar i The lion informerat om kampanjen. 
Röda Fjädernkommittén i Sverige är mot bakgrund av 
bland annat den fortlöpande rapportering från klubbar 
och distrikt övertygad av att Röda Fjädern i Norden får 
den framgång ändamålet så väl förtjänar. Tillsammans 
är vi starka!  

Utskott nr 3 tillstyrker godkännande av rapporten och 
konstaterar att Röda Fjädern är huvudsakligen en 
klubbaktivitete samt att vi behöver synas och höras 
mer i media. 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten 
till handlingarna. 

Rapport nr 2 
angående Framtid Rumänien  

Sveriges Lions bedriver en operativ verksamhet i 
Rumänien för att där förändra attityden till barn med 
handikapp. Genom STiftelsen Speranta (Foundation 
Speranta) i Oradea har multipeldistrikt 101 Sverige 
byggt förskola (Casa Minunata 1) och särskola (Casa 
Minunata 2) och åtagit sig det ekonomiska 
driftansvaret fram till år 2000. 
Enligt tidigare riksmötesbeslut skall MD 101 Sveriges 



engagemang i Casa Minunata upphöra den 1 januari år 
2000. 
Den nuvarande ledningen för Foundation Speranta har 
ansett att bästa alternativet för en fortsatt utveckling i 
arbetet för de handikappades rättigheter och 
möjligheter i Rumänien är att stiftelsen tar över 
ansvaret för den fortsatta verksamheten. 
Mot den bakgrunden har guvernörsrådet beslutat att 
från 1 januari 2000 överlämna hela anläggningen Casa 
Minunata, inklusive verksamheten, till en något 
förändrar Foundation Speranta. 
Insamlingsmålet till Framtid Rumänien för 
innevarande verksamhetsår har av guvernörsrådet 
angetts till 900 000 kr vilket täcker kostnaderna fram 
till överlämnandet av Casa Minunata vid 
millenieskiftet. GR hade förhoppningen att beloppet 
skulle vara inbetalt till MD senast den 28 februari 
1999. Den 23 februari hade cirka 488 000 kr betalats 
in vilket innebär att det då återstod att samla in 412 
000 kr. 

Utskott nr 4 tillstyrker godkännande av rapporten. 
Utskottet vädjar också till klubbarna att slutbetala 
projektet. 
De lions som representerar projekte5ts styrelse skall 
kontinuerligt följa och rapportera verksamheten och 
fortsättningsvis redovisa till GR. 

Riksmötet beslutar med tillägg enligt utskottets 
yttrande att godkänna rapporten.  

Rapport nr 3  
angående projekt Daugavpils 

Projektet som är baserat på ett ekonomiskt kontrakt 
mellan MD 101 och Daugavpils Rajona Padome, 
Lettland, undertecknat den 17 juni 1996, är den 31 
december 1998 till fullo betalat och fullföljt av MD 
101.  
Md 101:s ekonomiska insats var neligt undertecknat 
kontrakt 1 543 000 kronor, hela projektets kostnad 
uppgick till 3 151 260 kronor varav Daugavpils Rajone 
Padomes åtagande var 1 607 760 kronor. 
Sveriges Lions ekonomiska insats har resulterat i 
följande: 
- Helt ny värmecentral med högeffektiva pannor samt 
nya pipelines, vilket resulterat i en kostnadsbesparing 
för anläggning Kalupé. 
- Patientbostäderna i paviljong 1 och 2 har fått en total 
restaurering inklusive nya badrum, toaletter samt 



övriga hygienutrymmen. 
- Nytt yttertak med tilläggsisolering samt ny 
ventilation i hela byggkomplexet är utfört. 
- Samtliga patientrum och korridorer med biutrymmen 
har total restaurerats med mycket gott resultat. 
Sammanfattningsvis kam projektet beskrivas som 
mycket framgångsrukt och har medfört en påtaglig 
attitydförändring gentemot patienter och personal hos 
mydigheter och beslutsfattare. Målet att skapa bättre 
förutsättningar för patienter, personal och vårdgivare 
har därmed uppnåtts och Lions projekt Kalupé är 
därmed avslutat.  

Utskott nr 5 säger i sitt yttrande: 
1. Projektet Daugvapils Kalupé upplevs som ett 
modellprojekt och bör vara en förebild för liknande 
stasningar i framtiden. 
2. Kostnadsökningar p g a transporter får accepteras. 
3. Merkostnaden 378 000 kr får till konsekvens en 
utdebitering av 20 kr/medlem som enigt tillstyrkes av 
utskottet. 
4. Projektkostnaderna balanseras med inkomna medel 
från klubbarna. Eventuella reservmedel till IR-projekt. 
5. Innan nya projekt skapas bör gamla projekt vara 
klara. Projekt utomlands bör begränsas. 

Utskottet tillstyrker godkännande av rapporten. 

Riksmötet beslutar att godkänna rapporten med tillägg 
av utskottets rekommendation. 

Betänkande nr 1 
angående Handikappfonden 

Vid tidigare Riksmöten, och senast vid RM 1998 i 
Stockholm, antogs handlingsprogram för 
Handikappfondens arbete. Arbetet har fortskridit enligt 
av GR fastställd projektplan. Vår satsning är en 
medveten satsning på elitidrott för att stimulera andra 
handikappidrottare till bättre prestationer och för att 
stimulera utvecklingen av olika handikapphjälpmedel. 
Denna satsning ger en mereffekt som på sikt kommer 
alla till del. 
Handikappfondens behållning uppgick till 374 891 kr 
vid förra verksamhetsårets slut. Innevarande 
verksamhetsår har klubbarna till och med december 
månads utgång bidragit med 77 615 kr inklusive medel 
i handikapp-OS. Information och kontaktskapande 
åtgärder pågår inom det sistnämnda området och 
resultaten kommer främst att visa sig under 



verksamhetsåret 1999 - 2000. För Handikappfondens 
fortsatta verksamhet behövs klubbarnas ekonomiska 
stöd även under kommande verksamhetsår. 

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet besluta: 
att fortsätta utdelningen av stipendier till 
handikappidrottare och att komplettera denna 
utdelning till andra handikappområden efter förslag 
från Handikappfonden; 
att verkställa till Handikappfpnden inkomna förslag till 
Handikapprojekt efter godkännande av 
Guvernörsrådet; 
att rekommendera bidrag till Handikappfonden med 
500 kronor per klubb; 
att rekommendera klubbarna att köpa gåvobevis för att 
stödja svensk Handikappidrott och dess satsning på 
hanidkapp-OS i Sydney år 2000. 

Utskott nr 6 tillstyrker Guvernörsrådets förslag men 
med komplettering till 2:a att satsen;... samt att 
Handikappfonden får i uppdrag att särskilt arbeta 
vidare med förslaget "Gör Din Kommuns centrum mer 
tillgängligt för funktionshindrade" samt av3:e att-
satsen; .... med minst 500 kr/klubb. 

Örjan Dahlberg, LC Skärblacka, yrkar att tillägget till 
2:a att-satsen skall vara; ... samt att Handikappfonden 
får i vuppdrag att verka för en inventering av behovet i 
varje kommun. 

Riksmötet beslutar enligt GR:s förslag samt med 
tillägg till 2:a att-satsen enligt Örjan Dahlbergs förslag 
samt med tillägg till 3:e att-satsen enligt utskottets 
förslag. 

Betänkande nr 2 
Angående öppna val, motion nr. 4/RM-97 och 
betänkande nr.2 /RM-98 

RM 1997 i Borås uppdrog åt GR att utreda bland annat 
en ändring av valproceduren för vissa befattningar så 
att dessa kommer att väljas av RM i stället för av GR. 
GR 1997/98 har beslutat att föreslå RM att besluta i 
enlighet med RVN:s förslag utom i den del det avser 
val av projektgrupper. Vidare har GR beslutat att 
föreslå RM att ändra sitt beslut från 1997 att förslaget 
på ledamöter i RVN skall presenteras av RVN och 
föreslår istället att § 16a ändras så att presentationen 
ska göras av AU. GR 1998/99 delar denna uppfattning. 



Guvernörsrådet föreslår Riksmötet besluta 

att Riksmötet skall utse ledamöter i multipeldistriktets 
kommittéer, för närvarande kommittéerna för 
information, utbildning och utveckling (IUU), 
internationella relationer (IR) och ungdomsprojekt 
(YE); 
att Riksmötet får utse projektgrupper; 
att Guvernörsrådet får utse de projektgrupper rådet 
finner nödvändiga, om erforderliga medel anvisas eller 
kan erhållas på annat sätt; 
att de av RIksmötet tillsatta kommittéerna ska ha 
skyldighet att rapportera till guvernörsrådet; 
att multipeldistriktets stadgar och arbetsordning ändras 
i dessa delar på följande sätt: 

Stadgarna 
§ 14 Riksmötet skall för multipeldistriktets verksamhet 
utse 
1. kommittén för information, utbildning och 
utveckling; 
2. kommittén för internationella relationer och 
3. kommittén för ungdomsprojekt. (Ändrad i 
anslutning till RM 1998) 
Riksmötet får utse projektgrupper. 
Guvernörsrådet får utse de projektgrupper rådet finner 
nödvändiga, om erforderliga medel anvisats eller kan 
erhållas på annat sätt. 

Arbetsordningen 
§ 5 Sammansättningen av projektgrupper beslutas av 
guvernörsrådet om inte Riksmötet beslutat annat i ett 
särkilt fall.  
§ 6 Projektledare och minst en biträdande 
projektledare skall utses för varje projekt eller 
aktivitet. En biträdande projektledare skall ha 
funktionen som controller för projektet. Om projektet 
är av mindre omfattning behöver någon biträdande 
projektledare/controller inte utses. 
Ledamöter i projektgrupper utses normalt för hela 
projektets varaktighet. Utbyte bör normalt endast ske 
vid speciellt långvariga projekt eller aktiviteter. 
§ 16 (nytt sista stycke) 
De av Riksmötet tillsatta kommittéerna och 
projektgrupperna har skyldighet att rapportera till 
guvernörsrådet. 
§ 30 Riksmötesförhandlingarna skall äga rum enligt 
följande ordning. 
11 Val av 
f) Ordförande och ledamöter i multipeldistriktets 



kommittéer 

Utskott nr 7 tillstyrker Guvernörsrådets förslag till 
ändring i § 14 i stadgarna men med följande ändringar: 

I arbetsordningen § 5 utgår de sista orden "i ett 
särsklilt fall" 

I arbetsordningen § 6 ersätts första stycket med: " En 
styrgrupp och controller skall utses för varje projekt 
eller aktivitet skall fastställas"- 

I arbetsordningen § 16 skall ordet "projetkgrupperna" 
bytas mot "styrgrupperna" samt tilläggas: "enligt 
uppdragsbeskrivning". 

Riksmötet beslutar enligt GR:s förslag men med 
utskottets förslag till ändringar. 

Betänkande nr 2 A 
Angående val av riksvalsnämnd 

Vid val av Riksvalsnämnd gäller f n § 1 6 A i MD:s 
stadgar att Riksvalsnämnden skall lägga fram förslag 
till Riksmötet på tre ledamöter varav en skall föreslås 
som ordförande. Guvernörsrådet anser det inte vara 
lämpligt att Riksvalsnämnden själv föreslår sin egen 
sammansättning. 

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet besluta 

att Arbetsutskottet (AU) skall lägga fram förslag på 
ordförande och ledamöter i Riksvalsnämnden samt 
att multipeldistriktets arbetsordning ändras i denna del 
på följande sätt: 

§ 16 a. VAlbar till post som ledamot i 
riksvalsnämnden är varje Lion som fullgjort sina 
skyldigheter mot organisationen. 
Varje klubb får nominera en kandidat. Nomineringen 
får avse medlem i annan klubb än den egna och skall 
göras till distriksvalnämnden i eget distrikt senast den 
31 december. Distrikten skall lämna förslag på högst 
tre av de nominderade kandidaterna till rikvalnämnden 
senast den 31 januari. Av dem ska föreslås skall en 
föreslås som ordförande. 
Arbetsutskottet skall lägga fram förslag på tre 
ledamöter till Riksmötet. Av dem som föreslås skall en 
föreslås som ordförande. Om en ledamot i 
arbetsutskottet nominerats skall guvernörsrådet utse en 



ersättare för beredning av valärendet. 
Ledamöterna väljs på ett år och får väljas om två 
gånger. 
Den av ledamöterna som väljs som ordföranden väljs 
på ett år och får inte väljas om som ordförande. 
(Beslutad av RM 1997). 

Utskott tillstyrker GR:s förslag men med ändring i § 
16 a "Riksvalsnämnden skall lägga fram förslag på 
minst tre ledamöter till Riksmötet....." 

Riksmötet beslutar efter votering enligt utskottets 
förslag. 

Urban Möller påpekar att detta också innebär en 
redaktionell ändring av lydelsen i § 13. 

Betänkande 2 B 
Angående kungörandet för Riksmötet av 
Riksvalsnämnden 

Guvernörsrådet finner det angeläget att det i MD:s 
stadgar framgår hur Riksvalsnämndens förslag 
kungörs för Riksmötet. 

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet besluta 
att kandidater till post som guvernörsrådets ordförande 
och, i förekommande fall, internationella poster skall 
presenteras i riksmötestrycket med foto, namn, 
klubbtillhörighet, meritförteckning; 
att kandidater till poster som ordförande och ledamöter 
i multipeldistriktets kommittéer skall presenteras i 
riksmötestrycket med namn och klubbtillhörighet; 
att multipeldistriktets arbetsordning ändras i dessa 
delar på följande sätt: 

§ 16 Riksvalsnämnden skall förelägga Riksmötet 
namnen på samtliga av distrikten föreslagna kandidater 
till internationella poster samt till posterna som 
guvernörsrådets ordförande och ledamöter i 
kommittéer samt lämna förslag till val. (Beslutad av 
RM 1996 och ändrad av RM 1997). 
Riksvalsnämnden skall, sedan nämnden inhämtat 
guvernörsrådets och de inkommande 
distriktsguvernörernas åsikter, i anslutning till 
guvernörsrådets sammanträde i februari eller mars 
månad redovisa namnen på samtliga av distrikten 
föreslagna kandidater till respektive poster och 
nämndens förslag till Riksmötet. 
Nämndens förslag till val av revisorer och ersättare för 



dessa skall dock inte underställas guvernörsrådet eller 
de inkommande distriktsguvernörerna. (Ändrar av RM 
1997) 

§ 16b Samtliga kandidater till poster som 
guvernörsrpdets ordförande samt i förekommande fall 
till poster inom den internationella styrelsen skall i 
handlingar inför Riksmötet (riksmötestrycket) 
presenteras med foto, namn, klubbtillhörighet samt 
meritförteckning. Kandidater till poster som ledamöter 
i kommittéer skall presenteras med enbart namn och 
klubbtillhörighet. 

Utskott nr 7 föreslår strykning av 3:e och 4:e stycket i 
§ 16 i GRs förslag men tillstyrker i övrigt GRs förslag. 

Riksmötet beslutar enligt utskottets förslag. 

Betänkande nr 3 
Angående inrättande av flerklubbsengagemang vid 
aktiviteter, motion nr 8/RM-96 och betänkande nr 
3/RM-98.  

Aktiviteter och insamlingar är i första hand en uppgift 
för lionsklubbar och enskilda distrikt. MD:s projekt 
och insamlingskampanjer styrs av Riksmötet enligt av 
Riksmötet beslutande regler.  
GR anser inte att det finns behov at någon särskild 
kanal eller kommitté för styrningen av 
bidragsförfrågningar och aktivitetsförslag och föreslår 
Riksmötet 

att avslå motionen. 

Utskott nr 8 tillstyrker Guvernörsrådets förslag och 
föreslår att den IR-bas som idag finns på www.lions.se 
även kompletteras med en nationell bas. 

Betänkande nr 4 
angående IR-aktivitet genom samlade 
vänortskontakter, motion nr 17/RM-97 och betänkande 
nr 5/RM-98. 

Riksmötet 1998 återremitterade ärendet till GR för 
omarbetning. Vänortskontakterna är en viktig del i 
Lions internationella arbete. I 
befattningsbeskrivningen för multipeldistriktets 
internationella relationsordförande (IRD) ingår att 
utveckla arbetet med och stimulera klubbarna till att 
knyta vänortskontakter. 



IRD och biträdande IRD har på MD:s hemsida på 
Internet utarbetat särskild informatio<n som nås 
genom att "klicka" på vänortskontakter". Man kopplas 
då upp på Kommunförbundets hemsida med utförlig 
information om de olika kommunernas i Sverige 
vänortskontakter i andra länder. 
Intentionen är att intresserade klubbar kan kontakta 
motsvarande lionklubb och etablera och utveckla 
vänortsarbetet. 

GR anser att denna information rimmar vä med 
motionerande klubbs önskemål och föreslår Riksmötet 
att besluta 

att avslå motionen. 

Utskott nr 4 avslår Guvernörsrådets förslag. 
Riksmötet 1997 har godkänt motionen och har där sagt 
att GR skall utveckla praktiska tillvägagångssätt. 

Riksmötet beslutar enligt utskottets förslag. 

Betänkande nr 5 
angående förutsättningar för bildande av Sveriges 
Lions Jubileumsfond för Miljö, GR:s förslag nr 2/RM 
-98 

GR fick Riksmötets 1998 uppdrag att genomföra 
föreslagen utredning och har tillsatt en arbetsgrupp 
som avgett rapport med förslag. I arbetsgruppen har 
ingått MD:s ko<ntaktman för miljö, Jan Svensson, 
AU:s ledamot Hna-Åke Lindelöw och professor och 
lion Karl Lidgren, Internationella Muljöinstitutet i 
Lund. 
GR anser att arbetsgruppens tankar går att realisera via 
den redan befintliga Insamlingsstiftelsen Sveriges 
Lions Hjälpfond med post- och bankgirokontot 90 
1948-0 för hjälpbehov och föreslår Riksmötet besluta 

att avslå förslaget om instiftande av en särskild 
jubileumsfond för miljö. 

Utskott nr 10 avstyrker Guvernörsrådets förslag och 
rekommenderar Riksmötet att GR får i uppdrag att 
verkställa inrättandet av Lions Jubileumsfond för 
miljö. 

Jan Tollgerdt, LC Lund m fl yrkar på bifall till 
utskottets förslag. 
Folke Jonsson och Urban Möller yrkar bifall på GR:s 



förslag. 

Riksmöet beslutar efter votering enligt GR:s förslag 

Betänkande nr 6 
ändring av MD:s stadgar, GR:s förslag nr 5/RM-98 

Detta betänkande berör det förslag som guvernörsrådet 
lämnade till RM-98 (förslag nr 5) angående ändringar i 
multipeldistriktets stadgar och arbetsordning. Förslaget 
återremitterades till guvernörsrådet. Guvernörsrådets 
nya förslag återfinns i Betänkande nr 2 samt i delar av 
GR:s yttrande över motionerna 6 och 7 till detta 
Riksmöte. 

Därutöver föreslår guvernörsrådet Riksmötet besluta 

att paragraf 4 i normalstadgar för Lions Club 
kompletteras med medlemskategorin "Ansluten 
medlem" som beslutades vid Convention 1997, med 
följande text: 

Ansluten medlem 
Kvalificerad person som för närvarande inte har 
möjlighet att delta som aktiv medlem i klubben, men 
som vill stödja denna och dess serviceinsatser och som 
vill vara ansluten till densamma. Anslutet medlemskap 
kan tilldelas på inbjudan av klubbstyrelsen. 
Ansluten medlem har rösträtt vid de klubbmöten 
han/hon är närvarande, men kan inte representera 
klubben som delegat vid distriktsmöte, riksmöte eller 
internationell kongress.  
Ansluten medlem kan inte inneha klubb-, distrikts- 
eller internationella befattningar eller 
kommittéuppdrag i klubbens namn på distrikts-, 
mutipeldistrikts- eller internationell nivå. 
Ansluten medlem skall betala internationell avgift och 
mutipeldistrikts- och distriktsavgifter samt andra 
avgifter som klubben fastställer. 

Utskott nr 7 finner ingen anledning att diskutera frågan 
då den redan beslutats och tillstyrker GR:s förslag. 

Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 



§ 13 Handläggning av från 
Guvernörsrådets avgivna 
förslag  

Förslag nr 1 
angående slopande av Långsiktsplaneringskommittén 
(LSP) 

För att få igång en positiv utveckling inom Lions 
multipeldistrikt 101 krävs en långsiktig planering. 
Detta planeringsarbete var en gång tänkt att läggas på 
MD:s långsiktsplaneringskommitté. 
GR finner det naturligt att det skall vara GR som tar 
ansvaret för att på ett tydligt sätt visa sin syn på och 
framlägga förslag om den framtida inriktningen. 
Vidare bör distriktsguvernörerna (DG) ges större 
möjlighet och tid att verka inom respektive distrikt, 
vilket ju är DG:s främsta uppgift. 

Som följd av detta föreslår GR Riksmötet besluta 

att LSP skall upphöra från och med 1999 07 01; 
att första punkten i § 14 i multipeldistriktets stadgar 
utgår från samma tidpunkt; 
att § 1 i multipeldistriktets arbetsordning upphör att 
gälla 1999-07-01 samt 
att uppdra åt Guvernörsrådet att på grundval av dessa 
beslut genomföra nödvändiga redaktionella ändringar i 
MD:s stadgar, arbetsordning och delegationsordning. 

Utskott nr 11 avslår Guvernörsrådets förslag. 
Utskottet föreslår dessutom att LSP förutom till GR 
även skall rapportera till Riksmötet och att 
ordföranden i LSP rapporterar i The Lion om LSPs 
arbete. 

Riksmötet beslutar efter votering enligt utskottets 
förslag. 

Förslag nr 2 
angående komplettering av Sveriges Lions motto "För 
Samhällsansvar och Livskvalitet" 

Under innevarande års RIksmöte använder sig LC 
Falkenberg av mottot "Tillsammans för 
Samhällsansvar och Livskvalitet" i avsikt att stärka 
lions gemensakp klubbarna emellan men också med 
andra organisationer, stödjande företag och 
allmänheten. Det skapar en samhörighet med alla 
samhällets organ och medborgare, inte bara mot alla 
oegentligheter utan framföra llt för de positiva 
kvaliteterna som just samhällsansvar och livskvalitet. 
GR har funnit att LC Falkenbergs tankar och idéer 
rimmar väl med Lions etik och syften och vår ambition 



att stärka  

Lions arbete i samhället socialt, lokalt, nationellt och 
internationellt. 

GR föreslår därför Riksmötet besluta 

att anta mottot "Tillsammans för Samhällsansvar och 
Livskvalitet" att användas i de sammanhand när 
samhällsgemenskapen bör markeras. 

Utskott nr 12 avstyrker Guvernörsrådets förslag. 
Nuvarande motto "Lions för samhällsanvsar och 
livskvalitet" bibehålles som det är. 
Möjlighet att vissa fall komplettera med 
"tillsammans", kan förekomma. 

Riksmötet beslutar enligt utskottets förslag. 

Förslag nr 3 
angående betalning av Riksmötets 1998 i Stockholm 
underskott 

Bokslutet för Riksmötet 1998 i Stockholm visar ett 
underskott på 136 894.68 kr. Enligt gällande regler för 
Riksmötet, beslutade av RM-96, är MD:2 
förlustgaranti begränsad till 25 000 kronor. 
Distriktets revisorer har granskat räkenskaperna. GR 
har av den lokala riksmöteskommittén begärt 
redovisning och förklaringar till det uppkomna 
underskottet. Redovisningen har klarlagt att det finns 
två grundorskaer, det betydligt minskade 
deltagarantalet jämfört med vad som kunde förväntas 
samt oväntade kostnader under riksmötets 
genomförande. 
Den lokala riksmöteskommittén har meddelat 
underskottet till arrangerande klubbar i region 1 i 
distrikt 101-O varvid framkommit att dessa inte har 
några möjligheter att betala underskottet. 

GR föreslår Riksmötet besluta 

att det uppkomna underskottet på 136 894.68 kr 
betalas med medel urMD:s härför avsedda 
resulttregleringskonto. 

Då jäv för sittande ordförande ifrågasättes, överlämnas 
ordförandeskapet till andre ordföranden Lars Wollentz, 



som leder förhandlingarna under denna punkt.  

Utskott nr 12 tillstyrker Guvernörsrådets förslag med 
tillägget det uppkomna underskottet skall vara 138 
324.68. 

Riksmötet beslutar enligt utskottets förslag.  

Förslag nr 4 
angående samnordisk aktivitet 

Vid Nordiska Samarbetsrådets möte i Akser, Norge, 
99 01 16, togs ett enhälligt beslut till respektive 
multipeldistrikt framföra förslag till en gemensam 
nordisk aktivitet att förbättra de hygieniska och 
sanitära förhållandena i mentalsjukhuset i Daugavpils i 
sydöstra Lettland. 
Kostnaden är beräknad till 66 400 USA dollar = 530 
000 kr varav Sveriges Lions del är 150 000 kr. 
Ansökan skall inges till LCIF om bidrag till aktiviteten 
som beräknas genomföras under nästa verksamhetsår. 
Som ledare för hela den nordiska aktiviteten har NSR 
utsett lion Bruno Pettersson, LC Norrköping/Lindö. 
Projektledningen skall utforma noggrann 
projektbeskrivning.  

GR föreslår Riksmötet besluta 

att delta i aktiviteten och under nästa verksamhetsår 
samla in 150 000 kr. 

Utskott nr 13 bifaller Guvernörsrådets förslag. 

Anita Lemmel, LC Stockholm/Mässan, yrkar avslag på 
aktiviteten. 

Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 

LC Stockholm/Mässan, LC Stockholm/Brännkyrka 
och LC SKärblacka reserverar sig mot beslutet. 

Förlsag nr 5 
angående projekt "Flygplan till Tchad" 

Sveriegs Lions har tidigare sponsrat sju flygplan till 
Mission Aviation Dellowship (MAF) som idag arbetar 
i 40 länder med att flyga ut till avlägsna områden och 
bistå människor i olika nödsituationer. Några av dessa 
flygplan, vanligtvis Cessna 205, börjar bli gamla och 



behöver ersättas eller renoveras. Men det finns också 
ett stort behov av nya plan, speciellt i Tchad, Afrika. 
Kostnaden för inköp av nytt flygplab beräknas till 2 
300 000 kr inklusive extra utrustning och vissa 
reservdelar. 

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet besluta 

att under ett och ett halvt år, med början den 1 januari 
2000, samla in 2 300 000 kr för inköp av flygplan, 
inklusive viss extra utrustning och reservdelar, för 
placering i Tchad samt att överlämna planet till MAF 
vid ett kommande Riksmöte. 

Utskott nr 13 bifaller Guvernörsrådets förslag. 

Per Hådell, LC Sollentuna, m fl yrkar på avslag av 
förslaget. 

Riksmötet beslutar enligt Per Hådells förslag. 



§ 14 Handläggning av från 
klubbarna avgivna motioner  

Motion nr 1 
angående ekonomisk projektberedskap (LC 
Norrköping/lind) 

Sveriges Lions, MD 101, har under ett flertal år haft 
flera stora internationella projekt, som var och ett för 
dig genomförts med stor framgång. Detta har skapat 
förutsättningar för våra medmänniskor i andra länder 
där vi verkat att få en bättre tillvaro. Detta gäller såväl 
barn som vuxna. 
Då ett projekt beslutas av RM eller GR att genomföras 
finns det för projektledningen opftast inget startkapital 
att arbeta med. Då ett projekt i ledningsskedet oftast ör 
kostnadsintensivt och startkapital saknas hamnar 
projektet i ett ekonomiskt underläge. Detta kan få till 
följd att projektet måste bromsas upp under en kortare 
eller längre tid med kostnadsökningar som följd. 
Den positiva erfarenheten vi har av 
katastrofberedskapen kan okså tillämpas på en 
projektberedskap. Detta skulle medföra att ett visst 
startkapital alltid finns tillgängligt för startandet av ett 
projekt. Projektledaren och hans grupp kan påbörja 
arbetet under betydligt tryggare former än idag. 

Klubben föreslår Riksmötet besluta 

att oavsett om det finns ett projekt på förslag eller inte 
skall en viss summa pengar inbetalas av klubbarna per 
år baserat på antalet medlemmar i klubben samt 
att summans storlek skall beslutas av RM. 

Distriktsrådet har ej avgett yttrande. 

Guvernörsrådet säger i sitt yttrande att tillsättandet av 
en fond för ekonomisk projektberedskap som tvingar 
klubbarna till deltagande strider mot den enskilda 
klubbens rätt att själv besluta om sitt engagemang. 
Fonder på frivilligbasis för att täcka framtida behov är 
redan etablerade genom MD:s katastrofberedskap och 
Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond (90-
konto). När RM beslutar om ett projekt kan, om 
pengar för igångsättande erfordras, RM också besluta 
om att ur befintliga fonder låna erforderligt kapital.  

GR anser inte att ytterligare åtgärder behövs och 
föreslår riksmötet besluta 

att avslå motionen. 



Utskott nr 14 tillstyrker Guvernörsrådets förslag. 

Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 

Motionerna nr 2 och 3 
angående insatser för vä'rldens gatubarn (LC 
Sundsbruk och LC Stockholm/Mässan) 

LC Sundsbruk föreslår Riksmötet besluta om  
att tillsätta en arbetsgrupp som omedelbart får i uppgift 
att undersöka vilka möjligheter Lions har att kanalisera 
insamlade medel till de nödlidande gatubarnen samt 
att kartlägga insatsområden, där hjälpen gör största 
nytta och hur lång tid Lions i Sverige är beredd att ge 
denna hjälpinsats samt 
att under hösten 1999 informera klubbarna hur denna 
aktivitet kan genomföras. 

Distriktsrådet i distrikt N avstyrker motionen från LC 
Sundsbruk medan Distriktsrådet i distrikt O tillstyrker 
motionen från LC Stockholm/Mässan. 

Guvernörsrådet finner i sitt yttrande det befogat att 
närmare utreda vilka möjligheter landets klubbar har 
att stödja detta viktiga arbete som förvisso inte kan 
jämföras med 1970 års förslag om "Save The World". 
Även om en utredning inte leder till ett stort 
internationellt engagemang så bör den ändå ge varje 
enskild klubb en möjlighet att arbeta med ett av 
världens största problem idag. Att frånsäga sig 
engagemang innan man ens har undersökt frågan 
rimmar inte med Lions motto för samhällsansvar och 
livskvalitet.  

GR föreslår Riksmötet besluta 

att bifalla motionerna. 

Utskott nr 15 är enigt om att bifalla motionen under 
förutsättning att det inte blir någon riksinsamling och 
att den av Riksmötet utsedda gruppen samlar in idéer 
och information från klubbar som redan har kunskap 
om liknande aktiviteter. 

Riksmötet beslutar att bifalla motionen enligt GR:s 
förslag med tillägg av utskottets förslag och ger 
Guvernörsrådet i uppdrag att utse arbetsgrupp. 

Motionr nr 4 
angående central produktion av "blanka" affischer (LC 



Hoting) 

Motionären anser att när man affischerar (visar vårt 
ansikte utåt) skall det vara professionella affischer i 
färg som är lika i hela Sverige och föreslår Riksmötet 

att anta denna motion om att frmaställa "blanka" 
affischer i både A4- och A3-format i färg samt 
att varje klubb får köpa dessa affischer till ett 
självkostnadspris. 

Distriktsrådet har ej inkommit med yttrande. 

Guvernörsrådet föreslår Riksmötet besluta 

att bifalla motionen 

Utskott nr 16 bifaller GR:s förslag. 

Motion nr 5 
angående ungdomsprogrammet LEO (LC 
Linköping/Johannelund) 

Klubben föreslår 
att det åläggs distriktsrådet att tillsammans med 
klubbarna aktivera, vidareutveckla och starta ny LEO-
verksamhet över hela lndet med målet att på ett 
naturligare sätt inskola yngre presumtiva medlemmar i 
vår organisation. Målet skall vara minst 5 LEO-
klubbar i varje distrikt före utgången av år 1999. Möt 
år 2000 med nya krafter kan vara mottot.  

Distriktsrådet har ej avgett yttrande. 

Guvernörsrådet säger i sitt yttrande att tanken bakom 
LEO-verksamheten är inte i första hand rekrytering av 
blivande lions utan att ge barn och ungdomar en 
möjlighet att arbeta med humanitär verksamhet enligt 
Lions syften och etik. 

DÄrför är en klinklubbs engagemang i LEO ett 
ungdomsprojekt som den enskilda klubben ansvarar 
för. För att ge landets klubbar mer information om och 
stöd till arbetet flr och med LEO har GR utsett en 
projektgrupp om två personer. Att ytterligare 
formalisera LEO-arbetet anser GR inte nödvändigt. 

GR föreslår Riksmötet besluta 



att avslå motionen samt 
att uttala en rekommendation till landets distrikt och 
klubbar om ökat engagemang i arbetet för utveckling 
av LEO. 

Utskott nr 16 bifaller GR:s fröslag men med den 
ändringen att i 2:a att-satsen orden "för utveckling av 
LEO" ersätts med "bland och för ungdomar och LEO" 

Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag samt 
med de utskottets ändringsförslag av 2:a att-satsen. 

Motion nr 6 
angående tillsättande av en vice GRO, 
kostnadsminskningar med 30%, upplösande av Wasa 
U-hjälpfond (LC Göteborg/Göta Lejon) 

Motionären vill skapa en motiverad och 
handlingskraftig ledning i vårt land med ansvar för 
lionismens utveckling med inriktning på att långsiktigt 
utforma Visioner och inom ramen för detta skapa en 
väldefinierad målstruktur, samt att utforma strategier 
om hur målen skall, kan eller bör uppnås. 

Lions Clug Göteborg/Göta Lejon föreslår 

att riksmötet beslutar om att tillsätta en Vice GRO, helt 
i analogi med att vi har vice distriktsguvernörer. Detta 
leder till att man skapar en effektivare succession i 
multipeldistriktets ledning. Vice DRO tillsammans 
med GRO jämte Rådssekreteraren med en medhjälpare 
skall ersätta nuvarande Arbetsutskott, AU 
att riksmötet beslutar om kostnadsminskningar om 
minst 30% över en tvåårsperiod syftande till att 
"slimma" organisationen. 
att riksmötet beslutar om att lösa upp WASA U-
hjälpsfond och återföra medlen till klubbarna.  

Distriktsrådet tillstyrker första stycket och föreslår 
Riksmötet att besluta om en ny utredning om VGRO 
med en eventuell koppling till arbetsutskottet. I övrigt 
yrkar rådet avslag. 

Guvernörsrådet indelar sitt yttrande i tre delar: 

1 
GR anser att en vice GRO bör tillsättas. Detta kräver 
ändring av MD:s stadgar. Beslut pm ändring av 
stadgarna och val av vice GRO kan göras först av RM 



år 2000. 

GR föreslår Riksmötet besluta 

att bifalla yrkandet av vice GRO skall tillsättas genom 
val av Riksmötet; 
att omarbetning av stadgarna görs för godkännande av 
RM år 2000 samt 
att uppdra åt GR att utreda förutsättningarna för vice 
GRO att ingå i arbetsutskottet (AU). 

Utskott nr 17 tillstyrker GR:s förslag. 

Riksmötet beslutar efter votering enligt GR:s förslag. 

2 
GR har under lång följd av år arbetat för 
effektivisering och bantning av såväl administration 
som den externa verksamheten. MD-kontorets arbete 
har rationaliserats och MD:s kommittéer och 
projektgrupper har ålagts besparingsuppdrag. Detta har 
under de senaste fem åren medfört en låg 
kostnadsökning. Ökningen av den nationella 
medlemsavgiften har därför kunnat begränsas från 143 
kr till nuvarande 165 kr. GR föreslår oförändrad avgift 
även för nästa verksamhetsår. 

Gr föreslår Riksmötet besluta 

3 
Angående frågan om avveckling av WASA U-
hjälpsfond säger GR i sitt yttrande att frågan 
behandlades vid RM-98 som på förslag av 
guvernörsrådet beslöt att inte avveckla Sveriges Lions 
engagemang i WASA U-hjälpsfond och ej heller ändra 
på MD:s regler för kapitalplacering. GR har ej ändrat 
uppfattning i frågan och  

föreslår Riksmötet besluta 

att avslå yrkande om avveckling av WASA U-
hjälpsfond 

Utskottet tillstyrker GR:S förslag. 

Riksmötet beslutar enligt GR:S förslag.  

Motion nr 7 



angående tillsättande av vice GRO (LC Svansjö) 

LC Svansjö hemställer att Riksmötet ställer sig bakom 
förslaget om av Riksmötet vald vGRO och att 
RIksmötet ger Guvernörsrådet i uppdrag att till 
nästkommande Riksmöte lägga fram ett förslag om hur 
detta skall kunna genomföras så att det första valet kan 
ske vid Riksmötet år 2000. I uppdraget ingår också att 
utreda möjligheten av att kombinera uppdraget som 
VGRO med AU-uppdrag. 

Distriktsrådet tillstyrker motionen. 

Guvernörsrådet föreslår Riksmtöet besluta 

att bifalla motionen. 

Med hänsyn till beslut fattade i motion nr 6bedömdes 
denna punkt som avklarad.  

Motion nr 8  
angående ändring av stadgar samt reducering av 
medlemsavgiften (LC Kristianstad) 

Lions Club i Kristianstad föreslår 

att riksmötet beslutar ändra § 25 första meningen av 
Normalstadgar för Lions Club i Multipeldistrikt 101 
Sverige (sid 121) till följande lydelse: 
§ 25 Klubben får belasta aktiviteterna med de 
administrativa kostnaderna för 
aktiviteternas/projektens genomförande, dock med 
beaktande av att minst 80% av aktivitetsmedlen, 
inklusive ränta, per år skall användas för utbetalningar 
i den allmänyttiga verksamheten.  

Om Riksmötet ej är berett att tillstyrka ovanstående 
ändring, förväntar sig Lions Club Kristianstad att 
Riksmötet verkar för att klubbarna åter skall få behålla 
hälften, dvs den nationella avgiften inklusive 
distriktsavgiften sänks med 25% till totalt högst 200kr 
och att den internationella avgiften sänks till $ 15, allt 
per medlem.  

Distriktsrådet beslöt 98 11 15 att ej tillstyrka 
motionen. 

Guvernörsrådet säger bl a i sitt yttrande att såväl den 
internationella stadgan, artikel VIII, mom. E7, som 



den svenska, § 25, anger att klubbens aktivitetsmedel 
och avkastningen av dessa medel inte får användas för 
att betala klubbens administrativa kostnader. 
Riksmötet har ingen behörighet att ändra stadgarna. 
I övrigt lämnar GR följande kommentarer: 

* Skatterreglerna får inte tolkas som att 20% kan 
användas för administration. De 20% kan även 
innefatta eventuellt behov för idéell förening att 
fondera medel. 
* Att schablonmässigt belasta aktiviteter med 
omkostnader strider mot Lions etik som varit ett av 
våra startkaste argument gentemot allmänheten. 
Däremot är det rimligt, och även vanligt , att direkta 
kostnader hänförbara till aktiviteter även belasta dessa.  
* Rationalisering pågår ständigt inom såväl 
internationella kontoret som inom MD:s verksamhet. 
Sannolikt även inom klubbarna. Riksmötet är dock inte 
behörigt att besluta om avgifter för vare sig distrikt 
eller den internationella verksamheten. 
Det är viktigt att inte enbart se till kostnaderna utan 
även till det värde ett medlemskap i en lionsklubb 
innebär. 

Med stöd av dessa rgument och hänvisning till årets 
budgetförslag föreslår GR riksmötet att besluta 

att avslå motionen 

Utskott nr 18 bifaller GR:s förslag. 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 

Motion nr 9 
angående reducering av medlemsavgift för 
familjemedlem (LC Onsala/Vallda)  

För att öka antalet medlemmar inom lionrörelsen 
föreslår LC Onsala-Vallda 

att Riksmötet beslutar att den nationella avgiften för en 
andra familjemedlem reduceras med 50% samt 
att Riksmötet beslutar att föra denna fråga vidare 
internationellt för att få samma reduktion, 50% , på 
den internationella avgiften för en andra 
familjemedlem. 

Distriktsrådet yrkar avslag till motionen i sin helhet 
med motiveringen att det ej är sannolikt att vi får fler 
medlemmar p.g.a. rabatten. 



Guvernörsrådet säger i sitt yttrande att frågan om 
familjemedlemsakp har behandlats av tidigare 
riksmöten, senast vid RM-97 och RM-98. Beslutet var 
då att inte reducera avgiften för annan familjemedlem. 
GR meddela då Riksmötet att man kommer att 
fortsätta att bevaka frågan på internationell nivå. Den 
internationella styrelsen har sedan dess beslutat att 
under 1999 ta bort inträdesavgiftne för partners. Något 
annat nytt i ärendet har inte tillkommit men GR 
fortsätter bevakningen. 

GR föreslår Riksmötet besluta att avslå motionen. 

Utskottsyttrande saknas 

Riksmötet beslutar att avslå motionen. 

Motionerna nr 10 och 11 
angående skattefria traktamenten (LC Lit och LC 
Järpen) 

Lions arbete är idéellt. Idéellt arbete förutsätter arbete 
utan ersättning som behöver deklareras under inkomst 
av tjänst. Hobbys av annat slag kan kosta mycket utan 
att vi kräver ersättning. 
Då måste också valda Lionsfuktionärer på 
multipeldistriktsnivå i sitt hobbyarbete med Lions 
kunna arbeta utan ersättning, som ur 
beskattningssynpunkt kämställs med lön. 

Klubbarna yrkar 
att Riksmötet beslutar att inga skattepliktiga 
traktamenten skall få utgå för arbete på 
multipeldistriktsnivå förutom till de anställda på Lions 
kontor i Stockholm.  

Distriktsrådet tillstyrker motionen. 

Guvernörsrådet säger i sitt yttrande att frågan ingående 
har diskuterats av GR som funnit att det idéella arbetet 
på MD-nivå kräver stora personliga frivilliginsatser 
och personliga kostnader. Att belasta MD:s frivillia 
funktionärer med ytterligare kostnader genom 
begränsande traktamenten anser GR inte vara rimligt. 
Inom näringslivet i övrigt betraktas gällande 
ersättningar inte som lön eller arvoden utan enbart som 
täckning av de faktiska kostnaderna. 

GR förelår Riksmötete besluta 



att avslå motionerna. 

Utskott nr 19 bifaller GR:s förslag. 

BEngt Swahn, LC ÖStersund, yrkar bifall till 
motionen. 

Riksmötete beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 

Motionerna 12 - 16 
angående medlemskategorin "ansluten medlem" (LC 
Reftele/Bredaryd, LC Smålandsstenar, LC 
Gislaved/Anderstorp, LC Värnamo, LC 
Skillingaryd/Vaggeryd) 

Motionerande klubbar har var för sig enhälligt beslutat 
att det inte borde finnas anledning att ha kvar denna 
form av medlemskap i LIONS Med följande 
motivering: 

* Man ska inte kunna köpa sig till ett medlemskap i 
LIONS 
* Vi vill ha aktiva medlemmar som arbetar i och för 
LIONS 
* Det finns redan tillräckligt med olika former av 
medlemskap och "Allmän medlem" passar bra som 
alternativ. 
* Om någon vill sponsra bidrag till LIONS så går det 
bra utan att för den skull vara medlem. 
Distriktsrådet anser att inget yttrande behövs. 

Guvernörsrådet säger i sitt yttrande  
att den aktuella medlemskategorin "Ansluten Medlem" 
beslutades av internationella kongressen 1997 i 
Philadelphia och ingår i den internationella stadgan. 
Riksmötet har således ingen behörighet att göra någon 
ändring. Beslutet är dock inte bindande utan det är upp 
til varje klubb att själv besluta om man vill bjuda in till 
sådant medlemskap. 

Guvernörsrådet föreslår Riksmötete besluta 

att avslå motionerna. 

Utskott nr 20 bifaller GR:s förslag 

Riksmötete beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 



§ 15 Presentation av tänkta 
aktiviteter under kommande 
verksamhetsår  

GRO elect Rolf Revhult presenterar planerade 
aktiviteter under verksamhetsåret 99 - 00 och nämnar 
särskilt fullföljandet av aktiviteter i Baltikum och 
Rumänien. Dessutom skall Röda Fjädern-aktiviteten 
genomföras. För övrigt kommer framtidfrågorna att få 
en framskjuten plats i GR:s arbete.  

§ 16 Presentation av övrig 
verksamhet unde rkommande 
verksamhetsår samt 
handläggning av budgetförslag  

Budgetförslaget för verksamhetsåret 1999 - 2000 
omfattande kr 3 698 000 kr presenteras. 

Utskott nr 2 tillstyrker budgeten för 1999/2000 med 
tillägg: 
- dollarkursen korrigeras till 8 kr 
- antal medlemmar beräknas bli 16 300.  

Riksmötete beslutar enligt utskottets förslag vilket 
innebär en budget omfattande kr 3 737 700.  

§ 17 Fastställande av nationell 
medlemsavgift  

Utskott nr 2 tillstyrker Guvernörsrådets förslag och 
föreslår Riksmötet beslut att fastställa den nationella 
medlemsavgiften för nästkommande verksamhetsår till 
kr 165:- 

Riksmötete beslutar att medlemsavgiften för nästa 
verksamhetsår skall vara kr 165:-  

§ 18 Erbjudande om värdskap 
och tidpunkt för kommande 
Riksmöten samt beslut med 
anledning härav 

RVO Sivert Bäck meddelar att erbjudande om att 
arrangera Riksmöte år 2002 har inkomiit från LC 
Fjugesta, LC Kilsbergen och LC Odensbacken att 
tillsammans anordna Riksmöte i Örebro 

Riksmötet beslutar uppdra åt dessa klubbar att 
arrangera Riksmöte i Örebro den 9 maj år 2002. 

§ 19 Presentation av pågående 
Guvernörsråd  

GRO elect Rolf Revhult presenterar nästa års 
Guvernörsråd: 

Södren Sandman  LC Forshaga, 101-B  
Lars-Erik Norgren  LC Borlänge, 101-GD  
Barbro Bergström  LC Torshälla, 101-M  
Gösta Omling  LC Härnösand, 101-N 
Christer Lemmel  LC Sthlm/Mässan, 101-O 
Lennart Wester  LC Töre, 101-P  
Bengt Kristiansson  LC Skanör/Falsterbo, 101-S  
Göte Larsson  LC Virserum, 101-SM  
Lars-Åke Södergren  Lc FAlkenberg, 101-SV  
Sture Nordlund  LC Vaxholm, 101-U  
Jörgen Andersson  LC Varberg, 101-V  
Per-Olof Claesson  LC Borås-Ullsaxen, 101-VG   



§ 20 Övriga ärenden a) Orkester Norden 
Lennart Fridén, LC Nossebro rapporterar om Orkester 
Nordens verksamhet och turné 1999. 

b) "Guvernörsrådens underlåtenhet att behandla 
ärendebeslut". 
Sven-Erik Schültz, LC Gathenhielm, redovisar sitt 
ärende under punkt 8 och överlämnar 
förundersökningsmaterial till sittande 
Riksmötesordförande och GRO. 

c) IT 
Lc Tierp föreslår att Multipeldistrikt 101 endast skall 
ha en hemsida och inte som idag två. 

d) Medlemsutveckling. Punkten utgår.  

§ 21 Avslutande  Riksmötets ordförande PCC Lars Stenbäck förklarar 
förhandlingarna avslutade och återlämnar 
ordförandeklubban till GRO Thorsten Eriksson. 

GRO Thorsten Eriksson presenterar lions nya 
råddsekreterare Anette Tarstad, som fr o m 1 juli i år 
efterträder Lars Edwards, som går i pension. 

GRO Thorsten Eriksson överlämnar ordet till 
Riksmötesgeneralen Sven Steffner, som tackar podiet. 

Riksmötesgeneralen överlämnar "Riksmöte-stafetten" 
till nästa års Riksmötesarrangörer. 

GRO Thorsten Eriksson framför GR:s tack till 
Riksmöteskommittén. 

GRO Thorsten Eriksson avslutar Riksmötet. 

  

Underskrifter Roland Albinsson Lars Sköld  

Riksmötesordförande Lars Stenbäck    

Justerare Sigvard Johansson  Bert Oredsson  

 
 


